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Afspraken Podiumdiscussie wijkondernemingen Achter de Hoven  
29 0ktober 2015 

Aanleiding  
De aanleiding voor deze podiumdiscussie is de bijdrage aan de evaluatie van de wijkondernemingen 
van de wijk Achter de Hoven in Leeuwarden. De gehele evaluatie bestaat uit een wijkjournaal (het 
Achter de Hoven Journaal), een papieren/digitale versie evaluatie wijkondernemingen Achter de 
Hoven en deze podiumdiscussie. Het doel van deze discussie is om naar aanleiding van de uitkomsten 
van de evaluatie samen afspraken te maken (tussen gemeente en wijkondernemingen) voor de 
toekomst. 

Deelnemers aan de discussie: 

 Jan Rodenhuis: voorzitter (consultant Partoer) 

 Karin Hollenberg: notulist (Bewonersplatform en Buurtpreventieteam) 

Leden wijkondernemingen Achter de Hoven: 

 Tine Sietsma: Energiecoöperatie en Coöperatie de Hoftuinen 

 Pascal van der Waal: Buurtpreventieteam 

 Jochem van Montfoort: Zorgcoöperatie Samenhove 

 Eric Spakman: Bewonersplatform en Buurtpreventieteam 

 Harry Wiersma: Bewonersplatform 

 Bert Jan Tiekstra: Project Bespaarbus 

Gemeenteraadsleden Leeuwarden: 

 Harry v/d Molen: Wijkwethouder 

 Andries Ekhart: Wijkwethouder 

 Joke Speelman: PvdA 

 Evert Stellingwerf: Pal GroenLinks 

 Wyb Feddema: Gemeentebelangen Leeuwarden 

 Pier Tilma: FNP 

 Karen Vasbinder: VVD 

 Hans van Reenen: ChristenUnie 

 Gea Hamhuis: D66 

 Gea Dames CDA 

Verwachtingen 
De verwachtingen van de verschillende deelnemers zijn samen te vatten in de volgende uitspraken: 
informatie krijgen, naar de toekomst kijken, concrete acties en afspraken maken, kennis met elkaar 
maken, verbeteren van de communicatie tussen gemeente, politiek  en wijk, bereidheid tot 
afspraken. 

 

Gemaakte afspraken 

Voor de discussie is gebruik gemaakt van 4 stellingen. Hieronder de afspraak/afspraken die gemaakt 

zijn naar aanleiding van de discussie over deze stellingen.   

Stelling 1 
Wijkbewoners nemen onvoldoende deel aan de projecten en activiteiten in de wijk. 
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De algemene tendens is dat projecten en initiatieven niet landen in de wijk. Het is niet makkelijk om, 
als bijvoorbeeld Buurtpreventieteam en Coöperaties, mensen aan te laten haken bij projecten of 
activiteiten. Andries Ekhart vraagt zich af waarom leden van het Sociaal Wijkteam bij deze 
bijeenkomsten ontbreken. Harry geeft aan dat dit een bewuste keuze is en er voldoende contact is 
tussen Zorgcoöperatie en Sociaal Wijkteam. De gemeente wil en kan helpen om bewoners te 
activeren. Daar waar je effectief kunt samenwerken op bepaalde punten; vooral doen.  
AFSPRAAK 1: De gemeente gaat bewoners Achter de Hoven rechtstreek benaderen i.v.m. participatie 
aan wijkinitiatieven.  Het Bewonersplatform doet een oproep mee vanuit alle Coöperaties. 
AFSPRAAK 2: Andries Ekhart zorgt ervoor dat de participatieconsulent contact met de wijk opneemt 
om iets te kunnen betekenen in participatie van wijkbewoners.  

Stelling 2 
Er is bij uitvoering van projecteren en activiteiten geen samenwerking tussen wijk en gemeente.   

De wens vanuit de wijk is dat er 1 aanspreekpunt binnen de verschillende diensten komt voor de 
verschillende coöperaties en het Bewonersplatform en er meer gebruik van de wijkmanager kan 
worden gemaakt. Op dit moment worden er te veel obstakels ervaren door de wijk om projecten en 
activiteiten goed ten uitvoer te kunnen brengen. Kortom, er zal beter en frequenter contact tussen 
gemeente en wijk moeten komen. 
AFSPRAAK 3: Voorzitters Bewonersplatform, Coöperaties en coördinatoren Buurtpreventieteam 
gaan met de wijkmanager Bram Louwerse, op basis van gelijkwaardigheid,  een periodiek overleg 
inplannen waarin alle punten van de betrokkenen besproken worden. Zodra de zaken beter lopen, 
wordt het overleg (minder frequent) wel in stand gehouden. Onder deze afspraak valt ook het 
contact via de wijkmanager met de straatcoaches (BOA’s) en het Buurtpreventieteam.  
(Na de discussie is direct een afspraak met de wijkmanager gemaakt voor een eerste overleg; 
vooralsnog gepland op dinsdag 17 november om 19.30 uur in ’t Knooppunt). 
AFSPRAAK 4: Harry v/d Molen neemt contact op met Tine Sietsma om samen te bekijken waarom 
het invullen van het groen in de wijk niet/stroef loopt. Uitzoeken waarom het in Achter de Hoven 
anders loopt dan in andere wijken. 

Stelling 3 
De weg van initiatieven in de wijk tot uitvoering ervan is te lang. 

Zowel Zorgcoöperatie Samenhove als Project Bespaarbus ervaart dat adequate samenwerking met 
gemeente ontbreekt in het opzetten van hun initiatieven. Projecten komen hierdoor niet goed van 
de grond. Er is soms ook onwetendheid over hoe lang bepaalde processen duren. Dit punt wordt 
meegenomen in de afspraak 3. Van belang is dat er, gedurende de tijd van de aanvraag, er 
regelmatig over en weer geïnformeerd wordt over de stand van zaken en voortgang. 

Stelling 4 
De wijk wordt niet vooraf geïnformeerd bij voorgenomen initiatieven en plannen van de gemeente 
en instellingen in de wijk. 

Het door de wijk aangegeven basisprincipe wordt gedeeld. Toch zijn hier geen concrete afspraken of 
acties uit voortgekomen. De wens van de wijk is om, in een vroeg stadium, mee te denken en mee te 
praten over plannen die door bedrijven en instellingen in de wijk worden ontwikkeld. Politiek en 
gemeente geven aan dat zij hier lang niet altijd een rol in kunnen spelen omdat zij vooraf eveneens 
niet altijd geïnformeerd worden en ook niet altijd invloed kunnen uitoefenen omdat zij te maken 
hebben met wet- en regelgeving (bestemmingsplannen). Het advies van Wyb Feddema is om als wijk 
een goede relatie op te bouwen met deze instellingen en bedrijven. De wijkparticipanten geven aan 
dat zij hier al veel energie insteken. 

 


